
Algemene beschouwingen 2012 CDA: Ruimte voor betrokkenheid 

LV is een aantrekkelijke gemeente om in te wonen en in te werken, we hebben een top 10 notering, 
ondanks de bezuinigingen brengen we veel tot stand maar dat is geen reden om stil te zitten. In deze 
alg. besch. staat betrokkenheid van mensen centraal. 

Die betrokkenheid willen we op een aantal vlakken bereiken. We staan daarom stil bij een aantal 
onderwerpen uit de VJN. 

-A) Ten eerste betrokkenheid bij werkgelegenheid 

Goed draaiende lokale economie zorgt voor aan het werk krijgen en houden van mensen en stelt 
ondernemers in staat hun werk te doen. Samenwerking in het platform economie, onderwijs en 
arbeidsmarkt werkt.  In VJN staat dat de gemeente wil dat de financiering ook door andere partijen 
moet worden opgebracht. In Cie. AZ hebben we daar vragen over gesteld: is het niet voldoende dat 
de partners tijd in het platform steken. Tijd is immers ook geld ? 

Het is positief dat mensen vanuit een uitkering via het ondernemersloket op weg worden geholpen, 
juist voor die starters is bedrijfsverzamelgebouw belangrijk. Onze wens voor een 
bedrijfsverzamelgebouw blijft bestaan. Kan de wethouder aangeven of hij mogelijkheden ziet om dit 
bedrijfsverzamelgebouw te realiseren ? Ook maken we ons zorgen over de ontwikkelingen van 
bedrijventerreinen die pas na 2020 gepland staan. Lopen we geen risico’s als gemeente dat we ons 
uit de markt prijzen als dit zo lang gaat duren ? Ruimte voor ondernemerschap betekent voor het 
CDA ook minder regels en procedures  en denken in kansen in plaats van belemmeringen. 

Het CDA wil dat de gemeente de economische ontwikkeling, hoewel het een kwestie van lange adem 
is, op de voet volgt. Daarvoor is ambtelijke capaciteit nodig. Positief dat die door College is gevonden 
en dat geld voor nieuw beleid in stimulering lokale economie zal worden geïnvesteerd. Actieve inzet 
ook op re-integratie is nodig, we doen het goed, maar kan het nog beter ?  

Afstand tot de arbeidsmarkt is ook te verkleinen op een creatieve manier. Het CDA is enthousiast 
over het vadercentrum van Woeij: activiteiten die zorgen voor structuur, zinvolle dagbesteding, 
opbouwen van netwerk, vergroten het zelfvertrouwen van mensen en mensen  gaan weer geloven in 
hun eigen toekomst. 

Werkgelegenheid moet er zijn voor jongeren, doen we voldoende aan de aansluiting van het 
onderwijs op de arbeidsmarkt ?  We maken ons zorgen om het aantal vroegtijdige schoolverlaters. 
Wat ons betreft moeten zoveel mogelijk jongeren school met een startkwalificatie verlaten Is er 
voldoende werk voor schoolverlaters in onze gemeente ? Wat doet de gemeente concreet om hen 
aan de slag te krijgen ? 

Goed dat er een pilot komt om te kijken naar tegenprestaties van uitkeringsgerechtigden 
bijvoorbeeld in zorginstellingen. Daar is een gebrek aan personeel. Kennis laten maken met de zorg is 
wellicht hart krijgen voor die zorg. Werk van gediplomeerde krachten kan niet worden overgenomen, 
maar ook in de verpleeghuizen in onze gemeente is de laatste bewoner van een afdeling op 
zondagmorgen, met geringe personeelsbezetting pas om 11.30 uur uit bed, omdat er niet voldoende 
mensen zijn die kunnen helpen met het aankleden en het geven van eten. 

 

-B) De gemeente zal ook sociaal betrokken moeten zijn. 

Gemeente kan zorgen voor goed klimaat voor gezinnen om kinderen in groot te brengen. Ouders zijn 
verantwoordelijk voor het opvoeden van kinderen, maar daar waar nodig moeten ze kunnen 



terugvallen op hulp als het ze niet zelfstandig lukt. In onze gemeente is veel aandacht voor 
onderwijshuisvesting en dat is een goede zaak. Vaart er in blijven houden, want of het nu om ratten, 
muizen of ander ongedierte gaat die wel of niet in scholen rondlopen: de boodschap is dat onze 
kinderen gewoon recht hebben op goede onderwijshuisvesting. Dan is er ruimte voor het 
ontwikkelen van talenten. Talenten van kinderen komen pas echt tot hun recht als scholen en ouders 
intensief samenwerken bij het stimuleren van leerresultaten 
 
Het CDA is blij dat er geld vrijgemaakt wordt voor een voormalig CDA-initiatief: de 
formulierenbrigade en voor de sociaal raadslieden. De cijfers over 2011 en de bevindingen van de 
Cliëntenraad geven aan dat hier grote vraag naar is. Belangrijk is dat er een centraal punt blijft 
waar mensen met vragen over formulieren geholpen kunnen worden en wegwijs kunnen worden 
gemaakt in regelgeving. Maar dan wel door maximaal in te zetten op zelfredzaamheid en lerend 
vermogen. De plannen van WOEJ sluiten hier gelukkig naadloos op aan. Als het een succes wordt, is 
het een reden voor het CDA om na 2014 mee door te gaan. 

In de VJN zitten er plannen voor sportpark Duivesteijn en sportpark het Loo, waarbij geld beschikbaar 
wordt gesteld voor een nieuw clubhuis voor Catch. Uitgangspunt bij de bouw van het clubhuis is voor 
het CDA dat wordt gekeken multifunctioneel gebruik van het gebouw. Zorg dat er voor de bouw een 
plan is welke organisaties kunnen participeren in dat clubhuis van Catch en wees daarbij creatief. 
Onlangs op bezoek geweest in buurgemeente Den Haag bij een clubhuis van sportvereniging DUNO 
en daar zat bv ook Sanquin in, kinderopvang, werden cursussen gegeven etc. dat kan natuurlijk ook 
bij ons, maar dan vooraf bij opstellen van bouwplan hier over nadenken. Hoe kijkt de wethouder hier 
tegen aan ? 

Over het samenbrengen van organisaties gesproken: Bij de VJN van vorig jaar heeft het CDA de wens 
uitgesproken om het maatschappelijk werk , mantelzorg en ouderenwerk in één organisatie met 
lokale wortels onder te brengen: in hoeverre is daar al iets van terecht gekomen ? 

Tot van dit hoofdstuk wil ik stilstaan bij de toekomst van de kinderboerderijen. Als het goed is, zijn er 

vanaf 2013 twee kinderboerderijen waar onze kinderen terecht kunnen. Essesteijn en Vreugde en 

Rust. We hebben inmiddels in deze raad een presentatie mogen zien van enthousiaste mensen die 

ook voor Rusthout plannen hebben voor een stadstuin.  

Kan het College aangeven hoe het met verzoeken omgaat van particuliere initiatiefnemers om een 

stadstuin, stadsboerderij op het terrein van Rusthout te realiseren  ? Aan welke voorwaarden 

moeten plannen voor die plek voldoen en is de gemeente bereid om mee te werken aan snelle 

procedures voor het oprichten van een stadstuin door particuliere initiatiefnemers ? 

 

-C  Betrokkenheid bij leefbaarheid voor jong en oud 

Een van de redenen waarom LV zo aantrekkelijk is om in te wonen, is dat we goed OV hebben. Dat 
moeten we koesteren. De enorme bezuinigingen op het OV rond de grote steden zijn weliswaar iets 
afgezwakt, maar zullen zeker zijn weerslag krijgen op bereikbaarheid. De buurtbus waarmee een deel 
van de dienstregeling van lijn 47 wordt opgevangen is een creatief alternatief.  

Het lijkt wel of steeds meer mensen gebruik maken van het OV, we zijn blij met de nietjes die bij 
Randstadrailstation zijn gekomen.  

Soms is het noodzakelijk dat je de Randstadrail moet nemen bv omdat je op bezoek naar je man, 
vrouw in Rustoord wilt en je nog altijd daarvoor naar Leidschenveen moet. Hoe anders hadden we 
dat graag gezien en hadden we gewild dat het aantal verpleeghuis- en verzorgingsplekken weer op 



het oude niveau zat, met een prachtig Marienpark en een mooi Rustoord. Gezien de ontwikkelingen 
bij woningbouwcorporaties hopen we dat de gemeente alles op alles zet om te zorgen dat de 
plannen niet van de haak vallen. En dat alles in samenspraak met onze inwoners. Bouwen waar 
behoefte aan is, rekening houden met bevolkingsprognoses, juist in moeilijke tijden. 

De leefbaarheid in LV komt onder druk te staan vanwege de groeiende automobiliteit. Directe 
verbindingen zoals de Rijnlandroute, Rotterdamse Baan, A12 en N14 moeten ervoor zorgen dat het 
onderliggend wegennet zoveel mogelijk ontlast blijft. Bij de aanleg van dit soort verbindingen moet 
er aandacht zijn voor lucht en geluidkwaliteit en veiligheid. Ondertunneling geniet dan de voorkeur. 
Er is afgelopen jaar gewerkt aan het verbeteren van veiligheid op bijvoorbeeld de Rode Laan en de 
Parkweg, bij uitstek routes waar veel scholieren gebruik van maken. In Stompwijk komt de 
verbindingsweg in zicht die de drukke dr. Van Noortstraat moet ontlasten. Wel blijft daar de 
veiligheid op de kruising Meerlaan en N206 een punt van zorg.  

Wanneer kan het college uitsluitsel geven of die rotonde er gaat komen en ziet het college binnen de 
huidige begroting mogelijkheden daarvoor ? 

 

-D Betrokkenheid bij veiligheid 

Het CDA juicht de plannen voor buurtpreventieteams en het voorkomen van meer vandalisme bij 
oud en nieuw toe en zijn blij dat daar geld voor beschikbaar is gekomen. Wel vragen we ons af of het 
geld voor de buurtpreventieteams niet structureel moet zijn. Als je kijkt naar de top 10 van 
gemeenten waar het meest wordt ingebroken en je ziet dan dat wij op plek 4 staan dan moet er echt 
wat gebeuren. Positief is dat politie zorgt voor het terugdringen van het aantal inbraken en voor een 
groter bewustzijn van onveilige situaties door burgernet en de vele twitter-berichten. Maar dat heeft 
het aantal inbraken nog niet spectaculair omlaag gebracht. Graag zouden we als CDA zien dat 
buurtpreventieteams  overdag  taken kunnen gaan verrichten. In Den Haag werkt dat in een aantal 
buurten goed. Oudere inwoners vormen daar overdag BPV’s en zorgen zo voor meer betrokkenheid 
van mensen bij hun buurt. Een prima initiatief dat navolging verdient.  

Tot slot: 

Wil je als gemeente plannen kunnen blijven maken dan heb je geld nodig, want zoals vorig jaar al 
duidelijk is gemaakt: geld wat je niet hebt kan je niet uitgeven. We moeten zuinig blijven omgaan 
met “ons”geld. Grote zorg hebben we om de gemeenschappelijke regelingen en verbonden partijen. 
Daar waar we ons nu ons druk maken om het al dan niet investeren van tienduizend euro kan het 
straks zo maar zo zijn dat we miljoenen moeten bijpassen. Uitgangspunt voor CDA is en blijft dat de 
verbonden partijen problemen binnen eigen begroting moeten oplossen. Maar, er moet beslist een 
beter georganiseerd toezicht en rapportagesysteem komen. Daartoe dienen we samen met andere 
partijen een motie in. 

Inwoners worden steeds creatiever en inventiever om zaken tot stand te brengen. Daar hoort wat 
het CDA betreft een betrokken gemeente bij die initiatieven van mensen ondersteunt en denkt in 
kansen en mogelijkheden. 
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